
The AAPPS-DPP 3rd Board of Directors Meeting in FY2025 

一般社団法人 アジア太平洋物理学会連合プラズマ物理分科会 2025 年度第 3回理事会 

17:00-18:00 Japan time,  March 2, 2025, 
 Zoom online Meeting 

2025 年 3⽉2⽇ 17:00-18:00 日本時間、Zoom によるオンライン会議 

Minute 
議事録 

Participants: 
BoD member: Rajdeep Singh Rawat (Chair), Mitsuru Kikuchi (CEO), Wonho Choe (Chair-elect), 

Anthony Murphy, Tao Shao, Yoshiharu Ohmura, Peng-Fei Chen, Anisa Qamar. Masaharu 
Shiratani, Ryoji Matsumoto 

Auditor: Yoshihiko Uesugi 
Absent: BoD: Zensho Yoshida, Rajaraman Ganesh, Sudeep Bhattacharjee, Yutong Li, Hyyong Suk, 

Wulyu Zhong, Jinping Qian, Myeun Kwon  
参加理事：ラジデープシンラワット（会⻑）、菊池満（代表理事）、ウォンフォーチョ

エ（次期会⻑）、アンソニーブルースマーフィー、タオシャオ、⼤村善治、ペングフェ

イチェン、アニサカマール.、白谷正治、松元亮治 

監事：上杉喜彦 

欠席理事：吉田善章、ラジャラマンガネシ、スディープバタチャージ、ユートンリー、ハイ

ヨングスーク、ウーリューゾング、ジンピンチアン、ミョンクヲン 

 
Agenda: 
1. Report on 1st WIPP (A. Murphy) 
2. Charge to I-HAC (CEO) 
3. Discussion 
 
議題 

1. 第１回 WIPPワークショップの報告 （アンソニーブルースマーフィー） 

2. I-HACへの委託事項（代表理事） 

3. その他の討議 
 
 



Rajdeep Singh Rawat chaired the meeting and welcomed all the members. 
ラジデープシンラワット（会⻑）が議⻑を務めた。 

1. Report on 1st WIPP (A. Murphy) 

- Anthony Murphy summarized the report on Women in Plasma Physics workshop held during 
AAPPS-DPP 2023 at Nagoya, and reported that the proposals in the WIPP report have been 
accepted by BoD. 

- Anisa Qamar asked for advice on how to develop collaborations among women researchers. 

- Rawat asked about where the funding to support travel for the collaboration will come from. 

- Anisa Qamar answered that they are planning online discussion without the need for travel. 

- Anthony Murphy commented that isolated young researchers can learn from collaboration with 
people with a lot of experience. 

- Anisa Qamar mentioned that they need to pull early career women researchers. 
 
2. Charge to I-HAC (CEO) 

- Kikuchi showed the list of I-HAC members and reported that in the past DPP consulted with I-
HAC on the foundation of the Chandrasekhar prize and Review of Modern Plasma Physics. 

- Kikuchi reported that they have recruited women I-HAC members. 

- Kikuchi mentioned that the key problem is to increase the number of women plenary/invited 
speakers and suggested to ask advice from I-HAC. 

- Anisa Qamar asked whether the number of women plenary speakers depends on the selection 
committee. 

- Rawat answered that they should increase the number of nominations of women and suggested to 
encourage people to nominate prominent women. 

- Kikuchi mentioned that Pat Diamond suggested that they need adjustments after PC selected 
plenary speakers. 

- Kikuchi proposed to ask I-HAC to check the WIPP report and give advice for BoD actions. 

- Anthony Murphy mentioned that PC chairs should understand the target of at least 20% women in 
plenary/invited speakers. 

- Kikuchi suggested to ask women IOC members to nominate women plenary/invited speakers. 

- Rawat summarized that the charge to I-HAC has been accepted by BoD. 
 

3  Discussion 

- Kikuchi asked about the request for proceedings of the AAPPS-DPP annual conferences. Kikuchi 
reported that some attendants from Thailand asked proceedings. In last year, DPP gave an option 
to publish in MIP journal but only two submitted.  

- Rawat concluded that AAPPS-DPP annual conferences do not need proceedings. 

- Kikuchi reported that they had 5 LOC proposals for AAPPS-DPP 2027, 2028. 
 
1. 第1回 WIPP ワークショップの報告（アンソニーブルースマーフィー） 

・マーフィー は、名古屋で開催された AAPPS-DPP 2023 年会中に行われた Women in 

Plasma Physics ワークショップ の報告書について説明し、 報告書中に記載された提案

が理事会で承認されたことを報告した 

・アニサカマールは、女性研究者間の共同研 究を進める方法について助言を求めた。 

・ラワットは共同研究旅費の財源について質問した 

・アニサカマールはオンラインでの会合を計画していると回答した 

・マーフィーは、共同研究を通して、孤立した若手研究者が経験豊富な人々から学ぶことが



できるとコメントした。 

・アニサカマールは、キャリアの浅い女性研究者を引き込む必要があると述べた。 

 

2. I-HAC への委託（代表理事） 

・菊池は I-HAC メンバーのリストを示し、過去にチャンドラセカール賞の創設や Review 

of  

Modern Plasma Physics誌の創刊について助言を求めたことを報告した。 

・菊池は、女性 I-HAC メンバーを追加したことを報告した。 

・菊池は、女性の基調講演/招待講演者の数を増やすことが重要な問題であり、I-HAC に助

言を求めることを提案した。 

・アニサカマールは、女性基調講演者の数は選考委員に依存するのかと質問した 。 

・ラワット は、むしろ女性の推薦数を増やすことが重要だと答え、顕著な業績がある女性

を推薦するように働きかけることを提案した。 

・菊池は、パット・ダイアモンドから、各プログラム委員会が基調講演者を選定した後に調

整が必要であるとの 提案があったと述べた。 

・菊池は、I-HAC にWIPP報告書に記載された内容を確認してもらい、理事会への助言を委託

することを提案した 

・マーフィーは、プログラム委員は基調講演／招待講演者の少なくとも20％が女性であると

いう 目標を理解すべきであると述べた。 

・菊池は、女性 IOC 委員に女性基調講演者/招待講演者の推薦を依頼することを提案した。 

・ラワットは、 提案された事項について、I-HAC に委託を行うことが承認されたとまとめ

た。 

 

3. その他の討議 

・菊池は、AAPPS-DPP年次大会の集録についてタイの参加者から集録の要望があったが、昨

年の年会では マレーシア物理学会誌 に集録論文を掲載するオプションを与えたものの、投

稿は 2 件のみであったと報告した。 

・ラワットは、AAPPS-DPP 年次大会では集録は必要ないと述べた。 

・菊池より、AAPPS-DPP 2027, 2028 に 5 件の開催提案があったとの報告があった。 

 
As there were no further agenda items, Rawat concluded the BoD meeting by thanking all the 
members for their active participation. 
 
予定された全ての議題について審議されたことを受けて、ラワットが会議の終了を宣言し、参

加者に感謝を述べた 

 

Recorder by Ryoji Matsumoto (Executive Officer) 
書記：松元 亮治 （業務執行役員） 

Date of Resolution: 2  March, 2025 
議事可決日時 2025 年 3 月 2 日 

 

Representative Director: Mitsuru Kikuchi 
代表理事・最高経営責任者 菊池 満

  

Auditor: Yoshihiko Uesugi 
監事 上杉 喜彦

 .  
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